

MAFI sahut cabaran tahun 2021

Sinar Harian 23/11/2020 m/s 9



RONALD KIANDEE



AHMAD TARMIDZI



KHADIJAH



DR NORLIZAN



MOHD NASIR

Semua agensi di bawah MAFI main peranan pastikan bekalan makanan terjamin

Oleh RAIHAM MOHD SANUSI

Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) akan terus memainkan peranan penting dalam melaksanakan Belanjawan 2021 dengan efektif bagi memastikan sektor agromakanan dapat ditingkatkan.

Menterinya, Datuk Seri Dr Ronald Kiandee berkata, kerajaan akan sentiasa melaksanakan semua program dan inisiatif kesejahteraan rakyat yang diumumkan secara efisien.

"Saya juga telah minta supaya semua agensi di bawah kementerian ini termasuk Jabatan Pertanian, Jabatan Perikanan, Jabatan Veterinar dan Agrobank supaya terus memainkan peranan bagi memastikan keterjaminan bekalan makanan.

"Peranan semua pihak diyakini mampu menyumbang kepada pemeraksanaan industri agromakanan negara dan meningkatkan Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) Malaysia," kata beliau.

Ketua Pengarah Jabatan Pertanian, Datuk Mohd Nasir Warris menyifatkan peruntukan sebanyak RM76.575 juta untuk jabatannya sebagai permulaan yang baik dalam memenuhi aspirasi Rancangan Malaysia Ke-12 (RMK12) bagi sektor agromakanan.

Menurutnya, Jabatan Pertanian melaksanakan insentif, bantuan dan galakan secara bersasar bagi memastikan setiap peruntukan dimanfaatkan sepenuhnya oleh petani yang benar-benar layak.

"Untuk itu, Jabatan Pertanian telah menjalankan penilaian pada peringkat daerah oleh Pegawai Pertanian Daerah.

"Kemudian, penilaian pada peringkat Jabatan Pertanian Negeri dilakukan

apabila semua permohonan dikumpulkan dan penilaian terakhir peringkat Ibu Pejabat Jabatan Pertanian Putrajaya bagi memastikan permohonan menepati syarat serta keperluan projek yang ditetapkan," katanya kepada *Sinar Harian* di sini baru-baru ini.

Beliau berkata, Jabatan Pertanian Putrajaya melalui Bahagian Perancangan Strategik juga akan memantau di lapangan secara berkala bagi memastikan laporan kemajuan projek setiap bulan adalah selari dengan aktiviti di lapangan.

"Jabatan Pertanian Negeri akan membuat proses perolehan mengikut skop dan keperluan yang telah diluluskan berdasarkan tatacara kewangan kerajaan serta menyalurkan bantuan atau insentif itu terus kepada petani melalui Pejabat Pertanian Daerah," katanya.

Potensi

Mohd Nasir berkata, sektor agromakanan mempunyai potensi besar kerana populasi rakyat Malaysia dan dunia dijangka bertambah, sekali gus memerlukan bekalan makanan yang mencukupi.

"Sektor ini bukan lagi sekadar sektor sara diri tetapi mampu mewujudkan peluang pekerjaan dan hasil lumayan yang berpotensi untuk dieksport ke pasaran antarabangsa," katanya.

Dalam pada itu, peruntukan sebanyak RM1.7 billion dalam bentuk subsidi, bantuan dan insentif kepada petani, penternak serta nelayan juga mendapat reaksi positif Ketua Pengarah Jabatan Perikanan, Ahmad Tarmidzi Ramly.

Menurutnya, elaun sara hidup nelayan yang akan dinaikkan daripada RM250 kepada RM300 sebulan bermula pada tahun 2021 pastinya menggembirakan lebih 40,000 nelayan di seluruh Malaysia.

"Industri perikanan turut menerima sebanyak RM150 juta bagi Program Pemodenan Vesel dan Mekanisasi Tangkapan serta RM10 juta untuk Program Pengembangan Akuakultur.

"Jabatan optimis menyalurkan pe-

PERUNTUKAN AGROBANK

- Bantuan Pembayaran Balik Bersasar untuk B40 dan M40 serta Bantuan Sara Hidup (BSH) yang mempunyai pembiayaan hingga RM150,000.
- RM150 juta untuk Program Pemodenan Vesel dan Mekanisasi Tangkapan dengan tawaran pembiayaan sehingga RM5 juta pada kadar 3.5 peratus bagi tempoh 10 tahun.
- Dana berjumlah RM60 juta untuk Program Modenisasi Rantaian Nilai Agromakanan dengan tawaran pembiayaan sehingga RM1 juta pada kadar 3.5 peratus bagi tempoh 10 tahun.

runtukan kepada kumpulan sasar melalui sistem pelesenan sedia ada bagi perikanan tangkapan dan pendaftaran penternak akuakultur untuk ternakan ikan," katanya.

Beliau berkata, bagi Program Pemodenan Vesel dan Mekanisasi Tangkapan, peruntukan akan disalurkan melalui Agrobank.

"Jabatan Perikanan bersama Agrobank telah mengadakan beberapa siri perbincangan untuk membantu serta memberi kemudahan kepada nelayan menyalurkan kaedah penangkapan ikan moden.

"Pihak Agrobank mempunyai Skim Pembiayaan Bot Perikanan-i (SPBP-i) yang membolehkan pemohon mendapat had pembiayaan sehingga 90 peratus daripada kos projek pembinaan vesel moden dengan kadar faedah sebanyak 3.75 peratus bagi tempoh 10 tahun," katanya.

Ahmad Tarmidzi berkata, garis panduan Sistem Penyampaian Khidmat Sokongan (SPeKS) Akuakultur untuk penyaluran bantuan kepada golongan sasar telah diperkenalkan bagi memastikan penyaluran bantuan kepada kumpulan sasaran dilaksanakan dengan cekap dan telus.

Sementara itu, Jabatan Perkhidmatan Veterinar (JPV) memperoleh peruntukan sebanyak RM278.06 juta bagi tujuan pembangunan dalam RMK12 (siling peruntukan untuk lima tahun dari 2021 hingga 2025).

Ketua Pengarah, Datuk Dr Norlizan Mohd Noor berkata, daripada peruntukan itu, sebanyak 21.7 peratus bagi tujuan projek sambungan daripada RMK11, manakala 78.3 peratus lagi diperuntukkan untuk cadangan 15 projek baru dalam RMK12.

Prihatin

"Bagi RP1 (tahun 2021), JPV diperuntukkan sebanyak RM31.6 juta dengan agihan RM12 juta untuk meneruskan dua projek sambungan daripada RMK11 dan selebihnya RM19.6 juta untuk tujuan cadangan projek baharu.

"JPV berterima kasih kerana peruntukan dua projek penting sambungan daripada RMK11 merupakan projek bercirikan *people centric* bagi menyiapkan sembilan unit lagi ladang ternakan tenusu untuk sembilan peserta usahawan lembu tenusu berskala semi komersial," katanya.

Penanggung Tugas Presiden merangkap Ketua Pegawai Eksekutif Agrobank, Khadijah Iskandar pula berkata, Agrobank menekankan beberapa inisiatif untuk memberi manfaat kepada komuniti agro.

Menurutnya, ia melibatkan semua kaum serta segmen utama seperti perusahaan kecil dan sederhana (PKS) serta kedua-dua kumpulan pendapatan B40 dan M40.

"Inisiatif ini merangkumi peruntukan RM95 juta menerusi Program Pembiayaan Mikro Kredit Khas khusus untuk memperkasakan usahawan wanita yang akan disalurkan melalui Agrobank dan agensi kerajaan lain.

"Kami menyokong inisiatif kerajaan menyediakan pembiayaan modal kerja kepada usahawan wanita, sekali gus membuka lebih banyak peluang pekerjaan kepada mereka sepanjang mendepani Covid-19," katanya.